
3  سه شـــنبه  1 بهمن مـــاه 1398  
دوازدهم  شـــماره 1667   سال 

s e p e h r g h a r b . n e w s @ g m a i l . c o m w w w . s e p e h r p r e s s . i r

مردم همدان با خیال راحت 
لبنیات بخورند

افلاتوکسین موجود در شیر خطرناک نیست

مواد  بر  نظــارت  مدیر  گروه خبر:  ســپهرغرب، 
غذایی، آرایشــی و بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
ابن ســینا همدان گفت: افلاتوکسین موجود در شیر 
بسیار پایین تر از حد نرمال است و هیچ مشکلی برای 

سلامت مردم ایجاد نمی کند.
دکتر محمد کاظم زاده اظهار کرد: یک کارشناس صنایع 
غذایی در یزد مطلبی را مبنی بر سرطان زا بودن افلاتوکسین 
موجود در شــیر بیان کرد که این ادعا به هیچ عنوان مورد 
تایید وزارت بهداشت نیست و فقط تشویش اذهان عمومی 

و پایین آمدن سرانه مصرف شیر را به دنبال دارد.
وی با بیان اینکه افلاتوکســین یک نوع سم است که از 
طریــق خاک و نان کپــک زده وارد غذای دام و شــیر آن 
می شود، ابراز کرد: افلاتوکسین در شیرهای تمام دنیا وجود 
دارد امــا نرم اســتانداردی برای آن تعیین شــده که هیچ 

خطری ندارد.
مدیر نظارت بر مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی ابن ســینا همدان با تاکید بر اینکه در کشور 
ما میزان افلاتوکســین موجود در شیرهای مصرفی بین 50 
تا 60 نانوگرم در هر یک لیتر شــیر اســت، عنوان کرد: این 
میزان افلاتوکســین موجود در شیر بســیار پایین تر از حد 

استاندارد است.
کاظم زاده با تاکید بر اینکه وزارت بهداشت متولی سلامت 
مواد غذایی مردم است، ابراز کرد: پس مطمئن باشید که اگر 
مورد خطرناکی وجود داشته باشد وزارت بهداشت به عنوان 

دستگاه متولی وارد کار شده و اطلاع رسانی می کند.
وی با بیان اینکه مردم ما یک سوم لبنیات دنیا را مصرف 
می کنند، عنوان کرد: شایعه کردن چنین موضوعاتی سرانه 

مصرف شیر را به شدت کاهش می دهد.
مدیر نظارت بر مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشــکی ابن سینا همدان با تاکید بر اینکه محصولات 
لبنی ما به کشــورهای اروپایی صادر می شود، تصریح کرد: 
اروپایی ها در این زمینه بســیار سخت گیر هستند، پس اگر 
کوچکترین مشــکلی وجود داشت بلافاصله محصولات ما را 

برگشت داده و لغو قرار داد می کردند.
کاظــم زاده با بیــان اینکه خود مــا و خانوادهایمان هم 
از شــیر صنعتی و محصولات لبنی موجود در ســطح بازار 
استفاده می کنیم، ابراز کرد: به مردم اطمینان می دهیم که 

هیچ مورد خطرناکی در شیرهای مصرفی وجود ندارد.

خبــر

رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر همدان اعلام کرد:

اعطای تخفیف عوارض به نخبگان 
همدانی در بودجه 99 شهرداری

خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
رئیس کمیســیون حقوقی و 
مردمی  شکایات  به  رسیدگی 
همدان  شهر  اسلامی  شورای 
منظور تشویق،  به  کرد:  اعلام 
ترغیب و قدردانی از قهرمانان 
و مقام آوران ورزشی، فرهنگی 
و علمی، ارائه تخفیف عوارض 
به این اقشار جامعه در بودجه 

99 شهرداری همدان، منظور خواهد شد.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از روابط عمومی شــورای 
اســلامی شهر همدان؛ مریم روانبخش در جمع خبرنگاران، 
گفت: ســال آینده در راستای سیاست های شورای پنجم و 
تصمیم گیری اعضای شــورای شهر، اقشــار مختلف جامعه 
شــهری از جمله قهرمانان و مقام آوران ورزشــی، فرهنگی 
و هنری، نخبگان علمی، مخترعان و برگزیدگان مســابقات 
قرآنی از پرداخت عوارض نوسازی و بهای خدمات یک واحد 

مسکونی متعلق به خود، معاف می شوند.
وی اظهار کرد: همچنین به منظور رونق تولید و حمایت 
از کارآفرینی، افرادی که به مشــاغل غیردولتی در راستای 
تولید ملــی، اقدام می کنند نیز مشــمول معافیت پرداخت 

عوارض خواهند بود.
روانبخش افزود: برای زنان بدسرپرســت و بی سرپرست 
کــه مورد تأیید کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیســتی 

باشد، نیز تخفیفاتی منظور شده است.
وی ابراز امیدواری کــرد: ضمن قدردانی از این نخبگان 
جامعه شــهری، انگیزه خوبــی برای دیگر شــهروندان در 

راستای توسعه شهر همدان به وجود آید.

زعفران، پیشتاز در کشت گیاهان 
دارویی ملایر

سپهرغرب، گروه خبر: مسئول امور باغبانی اداره 
جهاد کشــاورزی ملایر گفت: زعفران با 104 هکتار 
سطح زیر کشت همچنان در بین گیاهان دارویی این 

شهرستان رتبه نخست را دارد.
مصطفی باقرزاده روز گذشــته اظهار کرد: امسال از 73 
هکتار سطح زیر کشت بارور زعفران، 292 کیلوگرم زعفران 
برداشــت شــد که حدود 25 درصد نسبت به سال گذشته 

رشد داشت.
وی با بیــان اینکه 31 هکتار زعفران مربوط به کشــت 
امســال است و هنوز بارور نیست، افزود: سال گذشته از 58 
هکتار سطح زیر کشت 230 کیلوگرم زعفران برداشت شد.

مســئول باغبانی اداره جهاد کشــاورزی ملایر متوسط 
برداشت زعفران به ازای هر هکتار در این شهرستان را چهار 
کیلوگرم عنوان کرد و گفت: ملایر رتبه نخست استان را در 

کشت و تولید زعفران دارد.
باقــرزاده درباره نحوه تهیه پیاز زعفران بیان کرد: بخش 
عمده ای از پیاز زعفران از اســتان خراسان جنوبی و رضوی 
و یا توسط شــرکت های خدمات مشاوره ای و بخشی هم از 

مزارع قدیمی این شهرستان تأمین می شود.
وی بــا بیان اینکه در تمامی نقاط این شهرســتان )جز 
اراضی به شدت شــور و آهکی( شرایط کشت زعفران وجود 
دارد، گفــت: درحال حاضر متقاضیان زیادی برای کشــت 

زعفران در ملایر داریم.
مسئول باغبانی اداره جهاد کشاورزی ملایر اظهار کرد: با 
توجه به اینکه از تیرماه زمان کشت زعفران آغاز می شود، از 
سال آینده می توانیم نسبت به تشکیل پرونده و درخواست 

برای گرفتن تسهیلات کشت زعفران اقدام کنیم.
باقرزاده ادامه داد: با توجه به اینکه پیاز زعفران از استان 
زعفران خیز کشــور خراسان رضوی و جنوبی تهیه می شود، 
زعفران تولیدی این شهرســتان از کیفیت خوب و مطلوبی 

برخوردار است.
براساس تدوین ســند راهبردی سه ساله این شهرستان، 
قرار اســت تا سال 1400 سطح زیر کشت زعفران در ملایر 

به حدود 200 هکتار افزایش یابد.

خبــر

خبر
sepehr.khabar@gmail.com

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار همدان تاکید کرد:

انتخابات باشکوه پدافندی غیرعامل در راستای ایمن سازی در برابر دشمنان
سپهرغرب، گروه خبر - شکیبا کولیوند: 
اجتماعی  و  امنیتــی  سیاســی،  معاون 
استاندار همدان با تاکید بر اینکه برگزاری 
است  غیرعاملی  پدافند  باشکوه  انتخابات 
که ما را در مقابل دشــمنان ایمن می کند، 
جلســات   در  می بایســت  کرد:  تصریح 
مشکلات را بررسی و گامی در جهت رفع 
آن ها برداریم و منتظر رفع مشــکلات و 

مسائل از مرکز نباشیم.
مصطفــی آزادبخت روز گذشــته در کارگاه 
آموزشی حوزه ســایبری و فضای مجازی ویژه 
رابطین پدافند غیرعامل اســتان که در ســالن 
جلسات اســتانداری همدان برگزار شد، با بیان 
اینکه اگر سردار ســلیمانی نبود اکنون باید در 
ایران با داعش می جنگیدیم، عنوان کرد: عقده 
ایجاد شده مســتکبران به این ســبب بود که 

سردار سلیمانی با کمترین نیرو، رستاخیزی را 
به پا کرد و در مقابل آن ها ایستاد.

این مقام مســئول مبارزه و مقابله با داعش 
در دیگر کشــورها و خارج از مرزهای کشور را، 
پیشگیری مناسبی دانســت و گفت: کشورمان 
همواره، به عنوان کشــوری مســتقل شناخته 
می شود که به سبب همین استقلال ها، همواره 
مورد هجوم اســت بدین سان بایســتی بتوانیم 
پدافندغیرعامل را در کشــورمان تقویت و مانع 

از بروز مشکلاتی در کشور شویم.
اجتماعــی  و  امنیتــی  معــاون سیاســی، 
اســتاندار همدان در ادامه خطــاب به رابطین 
پدافندغیرعامل اســتان همــدان گفت: هر چه 
در توان دارید، بایســتی به منظور پیش بردن 
پدافندغیرعامل و فرهنگ آن در استان بایستی 

به کار بگیرید.

آزادبخــت با تاکیــد بر اینکه بایــد پدافند 
غیرعامل در بین مــردم همدان جا بیفتد و در 
این راستا توانمند شــویم، خاطر نشان کرد: به 
این موضوع خوشبین هستم و به راستی که این 
ظرفیت در شما وجود دارد که پدافندغیرعامل 

در استان همدان ساری و جاری شود.
این مقام مسئول در ادامه صحبت های خود 
به انتخابات پیش رو اشــاره کرد و افزود: اینکه 
دشمن به دنبال این اســت انتخابات امسال را 
کمرنگ و مردم را دلسرد کند اما در این مسیر، 
هر فردی، در هر جایگاهی وظیفه دارد که برای 
برگزاری انتخابات با شــکوه، پرشــور، سالم و 
بی طرفی تلاش کند تا بتوانیم با این انتخابات، 

دشمن را عقب رانده شود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
همدان در بخش پایانی ســخنان خود با تاکید 

بــر اینکه برگــزاری انتخابات باشــکوه پدافند 
غیرعاملی اســت که ما را در مقابل دشــمنان 
ایمــن می کند، تصریــح کرد: می بایســت در 
جلسات مشــکلات را بررسی و گامی در جهت 
رفع آن هــا برداریم و منتظر رفع مشــکلات و 

مسائل از مرکز نباشیم.

بر اساس نظر هیئت انتخاب صورت گرفت؛

راهیابی 2 نمایش از همدان به جشنواره منطقه ای تئاتر کودک و نوجوان
از  نمایش  ســپهرغرب، گروه خبر: دو 
همدان بر اســاس نظر هیئــت انتخاب و 
ارزیابی جشنواره منطقه ای تئاتر کودک و 

نوجوان دزفول به این جشنواره راه یافت.
هیئــت انتخــاب دوازدهمیــن جشــنواره 
منطقه ای تئاتر کودک و نوجوان دزفول متشکل 
از مرتضی سخاوت، سیدعزیز آرین پور و سروش 
مداح از میان 45 اثر متقاضی شرکت در بخش 

صحنه ای جشنواره، 9 اثر را برای حضور در دور 
نهایی جشنواره معرفی کردند.

بر این اســاس نمایش های »مارمولک بد ادا« به 
نویسندگی منوچهر اکبرلو و کارگردانی پگاه معصومی 
و نمایش »موش وگربه« به نویسندگی حسین فدایی 
حســین و کارگردانی فرزاد لباســی از همدان، در 

شهرستان دزفول به روی صحنه خواهند رفت.
دوازدهمین جشنواره منطقه ای تئاتر کودک 

و نوجوان مهر دزفول با دبیری نادر سعادتی فرد 
از 14 تا 17 بهمن ماه با شــعار »قصه، بازی و 

نمایش« برگزار می شود.
»قصه در گوشی« در همدان خوانده شد

همچنیــن در ادامه سلســله نشســت های 
نمایشنامه خوانی، نمایش نامه »قصه در گوشی« 

در همدان خوانده شد.
این نمایشــنامه بــه نویســندگی امیررضا 

کوهســتانی و بــا کارگردانی بهزاد عســگری 
کاری از گروه »نمایشی روزنه آبی« در مجتمع 

فرهنگی و هنری بوعلی همدان خوانش شد.
ســهیل طاووســی، زهــرا کلونــدی، مونا 
ســلمانی نژاد، بهزاد عســگری، رهــا کرمانی و 
نازنین غریب نواز یگانه بــه عنوان بازیگر و آذر 
صفری نیز به عنــوان صحنه خوان نمایش نامه 

»قصه های درگوشی« حضور داشتند.

سپهرغرب مطرح کرد:

سایه مشکلات بر سر معلولان
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان استان همدان: آیین نامه تخفیف هزینه های درمانی معطل بین بهزیستی و دانشگاه علوم پزشکی

ســمیرا   - خبر  گروه  ســپهرغرب، 
گمــار: با وجود قوانین بســیاری که در 
و  اشــتغال  از  معلولان  از  حمایت  حوزه 
و  درمانی  هزینه های  تا  گرفته  مســکن 
آن ها  از  بسیاری  داریم،  مناسب ســازی 

نمی شوند. اجرا  همچنان 
معلولان 10 درصــد جمعیت هر جامعه ای 
را تشــکیل می دهنــد و به عنــوان عضوی از 
جامعــه حق وحقوقــی دارند که بــرای ادامه 
زندگــی و فائق آمدن بر مشــکلات، نیازمند 
حمایت و کمک از سوی سازمان های ذی ربط 
و مســئولان هســتند؛ حقوقی ماننــد تأمین 
درمان، حمل ونقل،  تحصیل،  اشتغال،  مسکن، 
مناسب سازی و غیره که آن ها به دلیل شرایط 
فیزیکی خود به راحتی قادر به تأمین نیازهای 
مذکور نبوده و برای همین اســت که نیازمند 
حمایــت و کمک مســئولان هســتند. گاهی 
فقــدان آن ها باعث می شــود نتوانند به خوبی 
نقش خود را در جامعه ایفا کنند، نخســتین 
پیامد معلولیت ایجــاد اختلال در رابطه بین 
فرد و محیط اســت و شهر معلول و غیر قابل 
دسترس، فرد معلول را از بازیابی فرصت های 
مناســب شــغلی عقب نگه می دارد؛ بنابراین 
یکی از رسالت های مهم سازمان بهزیستی در 
رابطه با معلولین، توانمندسازی و آماده سازی 
شغلی آنان برای بهره مندی از زندگی مستقل 
و تأمیــن نیازهای آنــان تا حــدی بوده که 

قوانین برای این نهاد تعیین کرده است.
آنچه از دریچه این خبر می خوانید، نگاهی به 
وضعیت معلولان استان همدان در گفت وگوی 
خبرنگار سپهرغرب با محمدعلی افشاری، رئیس 
هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان بوده که به 
تبیین مشکلات جامعه معلولان پرداخته است:

رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 

همدان با بیان اینکه خدمات سازمان بهزیستی 
متنوع بــوده و بخش های گوناگونی را شــامل 
می شــود، عنــوان کــرد:  این خدمــات طبق 
دستورالعمل های موجود در حوزه های مختلف 
به معلولان واجد شــرایطی که پرونده تشکیل 
داده اند، ارائه می شــود که البتــه این خدمات 

سقف معین و مشخص دارد.
در  کرد:  افشــاری خاطرنشــان  محمدعلی 
بسیاری از مواقع مبالغی که معلولان نیاز دارند، 
شامل این خدمات نیست؛ به طور مثال در بخش 
خدمــات درمانی خیلــی از هزینه ها با دفترچه 
درمانــی قابل پرداخت نبــوده و مبالغی که در 
دســتورالعمل ها وجود دارد، آن هزینه کردها را 

شامل نمی شود.
وی تأکید کرد: در قانون حمایت از معلولان 
آمده اســت که مسئولان دانشگاه علوم پزشکی 
و بهزیســتی آیین نامه هایــی تصویب کنند که 
مشکلات مذکور در بخش درمان معلولان حل 
شود، اما این درحالی اســت که یک ونیم سال 
از ابــلاغ این قانون مبنی بــر تصویب آیین نامه 
بین ســازمانی می گذرد و تاکنون دانشگاه علوم 
پزشــکی و مراکز درمانی و بهداشتی زیر بار آن 

نرفته اند.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همــدان تصریــح کــرد: داروخانــه برخی از 
بیمارســتان ها و مراکــز درمانی بــا هماهنگی 
ســازمان بهزیســتی هزینه ای در حد فرانشیز 
بیمار را کم می کنند، اما مثلًا اگر هزینه درمان 
یک معلول 10 تا 15 میلیون تومان باشد، سقف 
کمک هزینه تنها 200 هزار تومان شــامل حال 

معلول می شود که واقعاً مبلغ ناچیزی است.
افشــاری با اشاره به مشــکلات معلولان در 
بخش مســکن ابراز کرد: با وجــود کمک هایی 
کــه در ایــن بخــش وجــود دارد، باید گفت 

کمک هزینه ها پاســخگو نیست؛ به طوری  که به 
هر فرد معلــول مبلغ چهار میلیون تومان تعلق 
می گیرد که این مبلغ قیمت یک متر ساختمان 
اســت و اصلًا جوابگوی قیمت افسارگســیخته 

مسکن نیست.
وی اذعــان کــرد: یکی دیگر از مشــکلات 
اساسی معلولان مناسب سازی است که با وجود 
آیین نامه هایی که به دستگاه های مختلف ارسال 
می شود، همچنان شاهد آن هستیم که بسیاری 
از مــوارد عمومی اصلاح نشــده و کمیســیون 
مناسب ســازی از ســال 85 خروجی چندانی 

نداشته است.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 
همدان با تأکید بر اینکه ســازمان بهزیســتی 
به عنوان دبیرخانه کمیســیون مناسب ســازی 
پیگیر امور اســت، گفت: تاکنون جلســات این 
کمیسیون خروجی مناسب و درخوری نداشته، 
البته جای امیدواری بوده که اســتاندار همدان 

پیگیر این موضوع است.
افشاری یادآوری کرد:  اگرچه قانون حمایت 
از معلولان ضمانت اجرایی دارد، اما شــاهد این 
هستیم که در بسیاری از موارد نسبت به اجرای 

آن تمکین نمی کنند.
وی در ادامه با اشــاره به مشــکل اشــتغال 
معلولان کــه ازدواج آنان را نیز تحت الشــعاع 
قرار داده اســت، افزود: قوانین بسیاری در مورد 
اشتغال وجود دارد، ازجمله سه درصد استخدام 
معلولان در دســتگاه های دولتی که متأســفانه 
دســتگاه ها چندان توجهی به این قانون ندارند 
و بعضاً شــرایطی در اســتخدام ذکر می کنند 
که به طور کلــی در مقابل اســتخدام معلولان 
قرار دارد، ازجمله درنظر گرفتن ســلامت کامل 
جسمی که در بسیاری از موارد واقعاً نیاز نیست.
رئیس هیئت مدیره جامعه معلولان اســتان 

در پایان بــا ابراز قدردانی از اســتاندار همدان 
در پیگیــری امور مربوط به معلولان، بیان کرد: 
اگرچه بســیاری از مشکلات باید در سطح ملی 
حل شــود، اما امید اســت با توجــه به اهتمام 
اســتاندار در به کارگیری مشاوری از معلولان و 
انعکاس مشــکلات آنان به وی، در راستای حل 

مشکلات گام های خوبی بردارند.
گفتنی اســت؛ نبود برنامه ای منسجم برای 
خوداشــتغالی معلولین متناســب با مهارت ها 
و شــرایط اقتصــادی جامعه، آمــاده نبودن 
بسترهای مناســب جهت توسعه کارآفرینی و 
اقدامات  و  اشــتغال معلولین، عدم حمایت ها 
آنان،  توانمندســازی  و  برای خودکفایی  لازم 
عدم بهره مندی معلــولان از حقوق و مزایای 
کافــی و بیمه، وجود هزینه های سرســام آور 
درمان، عدم اجرایی شــدن سهمیه استخدام 
ســه درصد قانون حمایــت از معلولین و عدم 
عمومی  مکان های  از  بســیاری  مناسب سازی 
ازجمله مشکلاتی اســت که همواره معلولان 

با آن مواجه هستند.
نخســتین خواســته معلولان این است که 
دولتی ها بــه وظیفه قانونی خــود عمل کنند، 
چراکه به نظر می رسد عمده مشکلات معلولان 
ضعف جســمی یا کم توانی مالی نیســت، بلکه 
نوع نگاه مســئولان و برخی از شهروندان است 
که آنــان را نیروهای کم تــوان و ضعیف تصور 
می کننــد و این عدم فرهنگ ســازی مناســب 
مشــکلات آنــان را تقویت کرده و از داشــتن 
جامعه حامی و حقوق خود محروم کرده است؛ 
نکتــه پایانی اینکه وظایفی کــه در قانون برای 
سازمان ها و دستگاه های مختلف دولتی در قبال 
معلولان تعریف شــده، لطف به جامعه معلولان 
نیســت، بلکه وظیفه ای است که باید نسبت به 

انجام آن ها اهتمام ورزید.


